
سریالی که اوتیسمی های مشهور را شناساند

گروه ســینما و تلویزیون -تهیه کننده سریال »سلمان فارســی« گفت: این سریال 
تلویزیونی روزهای پایانی خود را در شــاهرود از فصل بیزانس ســپری می کند و گروه در 
حال آماده سازی لوکیشن در شهرک نور هستند. حسین طاهری افزود: گروه در حال آماده 
ســازی لوکیشن در شهرک نور هســتند و ظرف روزهای آتی برای ادامه تصویربرداری به 
این شــهرک اعزام می شــوند و بخش هایی نیز در تهران تصویربرداری خواهد شد. سریال 
تلویزیونی »سلمان فارسی« از روز عید قربان بعد از توقف کرونایی جلوی دوربین رفت که 
بخش هایی از فصل بیزانس را به تصویر بکشد. سفرهای ترکیه و  ارمنستان که پیش تر اعلام 
شــده بود به دلیل شــیوع کرونا لغو شد و تصمیم سازندگان بر این شد تا در ایران به کمک 
ویژوال افکت تصویربرداری انجام شود. گروه های پزشکی در اجرای پروتکل های بهداشتی 
به گروه ســازنده کمک می کنند تا افراد در ســلامت کامل به کار ادامه دهند. تصویربرداری 
»ســلمان فارســی« زمستان سال گذشته در شهداد کرمان و قشــم آغاز شد. این سریال در 
ســه دوره تاریخی ایران باســتان، بیزانس و رم جلوی دوربین می رود. »سلمان فارسی« به 
کارگردانی داوود میرباقری به سفارش مرکز سیمافیلم ساخته می شود و از جمله بزرگ ترین 
آثار نمایشی تاریخ کشور محسوب می شود. زلال فیلم مجری طرح سریال است و پیش بینی 
می شود فیلمبرداری این سریال الف ویژه حدود ۵ سال به طول انجامد. فرهاد اصلانی نقش 
تاجر را در مجموعه »سلمان فارسی« بازی می کند؛ همچنین علی دهکردی، چنگیز جلیلوند 

و محمدرضا هدایتی نیز در این سریال به ایفای نقش می پردازند.

گروه سینما و تلویزیون -سریال درام اجتماعی و خانوادگی »افرا« به کارگردانی بهرنگ 
توفیقــی با حضــور مینا وحید و روزبه حصاری کلید خورد.مجموعــه تلویزیونی »افرا« به 
کارگردانی بهرنگ توفیقی و تهیه کنندگی مشترک مجید مولایی و محمدکامبیز دارابی به تازگی 
در لوکیشن های شهر لاهیجان کلید خورده است. مینا وحید و روزبه حصاری نیز اخیراً به گروه 
بازیگران پروژه پیوسته اند.پیش از این حضور مهدی سلطانی و پژمان بازغی در این سریال 
قطعی شده بود و طی روزهای آینده بازیگران دیگری به این مجموعه خواهند پیوست.این درام 
اجتماعی و خانوادگی که قصه آن در فضای معاصر می گذرد، برای پخش از شبکه یک آماده 
می شود. طراح قصه سریال پدرام پورامیری و نویسنده فیلمنامه فرزاد فرزانه است. این سریال 
محصول گروه فیلم و سریال شبکه اول سیماست. سازندگان به جای خلاصه داستان این متن 
را ارائه داده اند: »در پگاه مه آلود یک روز پاییزی، در زیر شاخه های پرشکوه افرا، فرزندی زاده 
می شود؛ حاصلِ وصلتِ شومِ اخلاق و منفعت. چشمانِ پیرِ افرا، یگانه شاهدِ این راز در اعماق 
جنگل است. شاهدی که آموخت در نگاه عاشقانه به زندگی، فقط صاحب تنهایی خویشی. 
هیچکس نبودن، اولین و آخرین قانون کتاب عشق است...« دیگر عوامل اصلی سریال »افرا« 
عبارتند از: مدیر تصویربرداری: مجید گل سفیدی، صدابردار: بابک نیازی، طراح صحنه: محمد 
صادقی، طراح گریم: زهره سیه پوش، طراح لباس: مهشید صادقی، مدیرتولید: رحیم بیابانی، 
مدیربرنامه ریزی:حبیب قلی زاده، دستیار یک کارگردان: مهدی برگ نیل، منشی صحنه: مریم 
ویس مرادی، عکاس: محمد دارایی، مدیرتدارکات: محمد عسگری، فیلمبردار: وحید ملک 
محمدی، مشاور رسانه ای: هادی اعتمادی مجد، دستیاران تصویربردار: عطا منصوری، حسن 
علی بخشی، رضا احمدی، علیرضا صفری، محمد اردهی، تصویربردار پشت صحنه: مهران 
بی پروا، دستیاران صدا: امیرحسین بیابانی، محمد استرکی، مجریان گریم: محمد سیه پوش، 
هانیه رضویان، دستیار برنامه ریز: سید محمد جواد رضوی، دستیار کارگردان: نوید معلومی، 
دستیار یک طراح صحنه: محمد قوسی پور، مدیر صحنه: سجاد جنتی کیا، دستیاران صحنه: 
علی حسینی، محمود ترابی، دستیاران لباس: کتایون فربود، زهره ایوبی، دستیاران تدارکات: 
غلامرضا نورمحمدمنش، عماد زعیمیان، خدمات: نعمت محمدی، جمال رستم زاده، حمل 

و نقل: منصور میزانی، یوسف خانی، صفر فکری، محمد صادق مستوفیان، یدالله پرویزی.

گروه سینما و تلویزیون - خمسه 
گفت: در سریال »زمین گرم« نقش مردی 
با تجربه که سرد و گرم روزگار را چشیده 

را بازی می کنم.
علیرضا خمســه بازیگرســینما و 
تلویزیــون درباره حضــور و نقش خود 
در ســریال »زمین گرم« گفت: برای هر 
بازیگری، ایفای نقش های متفاوت  یکی 
از ایده آل هاســت و بــرای او مطلوب 
است که در نقش های گوناگون گاه حتی 

متضاد بازی کند.
وی ادامه داد: اساسا واژه کمدین به 
کسی اطلاق می شود که همزمان مهارت 
ایفــای نقش در ژانر کمــدی و تراژدی 
داشته باشد؛ بنابراین کمدین کسی نیست 
که فقط کار کمدی بازی کند. بازیگرانی 
که فقــط در کمدی ظاهر می شــوند به 
بازیگران کمیک معروف هســتتد و فقط 
کمدی کار می کنند. یا بازیگران تراژیک 
فقــط در نقش های غــم انگیز و تراژدی 

بازی می کنند، امــا کمدین ها بازیگرانی 
هســتند که در دو ژانــر تبحر و مهارت 
دارند. یکی از ایــده آل های من این بود 
کــه کمدی و تراژدی بــازی کنم و تاثیر 

گذار باشم.
بازیگر پایتخت عنوان کرد: زمانی 
که  در سریال میکائیل به نویسندگی سعید 
نعمت الله بازی می کردم، یک نقش جدی 
و منفــی برای من نوشــته بودند.  در این 
سریال هم دوســت داشتند  که در نقش 
جدی و مثبت ظاهر شــوم به همین دلیل 
نقش یارعلی را برای ســریال زمین گرم 
به من پیشــنهاد دادند. این نقش برای من 
جذاب بــود و با وجود شــرایط کرونا 
پذیرفتــم در مقابل دوربین شــان قرار 

بگیرم.
خمســه درباره چالــش این نقش 
اظهار کرد: اگر چالشــی هم هســت در 
وهله اول برای من اســت. در ســریال 
پایتخــت نقش مرد مســن را بازی می  

کــردم و ژانر کمدی بود اما در ســریال 
زمین گرم، چون گونه نمایش تغییر کرده 
بنابراین یارعلــی در نوع حرکت ، نگاه 
و دیالوگ باید حکایت از ژانر نمایشــی 

سریال داشته باشد.
وی افزود: ســریال زمین گرم قصه 
دو برادر است که در یک خانواده بزرگ 
شــدند، اما رفتار های مختلفی را از آن ها 

شاهد هستیم. 
نقش پدر بزرگ آنها را بازی می کنم. 
مردی با تجربه  که سرد و گرم روزگار را 
چشیده و به اصطلاح عاقلانه تر از دیگران  
رفتــار می کند.حرف هایش هم حکایت 
از تجربه و ایمانی اســت که از آن نشات 

گرفته است.
بازیگر سریال میکائیل عنوان کرد: 
ســختی های این ســریال همزمان بودن 
با  شــرایط کروناست که وضعیت قرمز 
بــه وجود آورده اســت. در حال حاضر 
اعلام می شــود که بیشتر در خانه باشید،  

اگرهم مجبور هســتید که بیرون بروید 
حتما  ماسک و دستکش و دستورالعمل 
بهداشــتی را  در نظر داشــته باشید. اما 
متاســفانه این اتفاق در کار  بسیار سخت 

است . 
ما مجبوریم بــا حفظ کامل نکات 
بهداشــتی در پشت صحنه  باشیم اما در 
آخر بدون ماسک جلوی دوربین  حاضر 
می شویم. در سریال »زمین گرم« می بینید 
که بازیگران  در برخی از سکانس ها  حتی 
نمی توانند فاصلــه اجتماعی را رعایت 
کنند، پدری که پســرش را در سریال در 
آغوش می گیرد و او را می بوســد به هیچ 
وجه نمی تواند فاصله گذاری اجتماعی 
را رعایت کند و این دشــوارترین بخش 

کار ماست. 
متاسفانه طی چند ماه گذشته چند 
تن از همکاران مــا هم به بیماری کرونا 
مبتلا شدند که خوشبختانه از نوع خفیف 
بود و توانستند پس از دو هفته استراحت 

و قرنطینه بهبود یافته و به کار بازگردند.
خمســه توضیح داد: روزهای آخر 
تصویربرداری ســریال اســت  و تا دهم 

مهر ماه درگیر ضبط هستیم. 
آرزوی همه ما این است که سریال  
مورد پسند تماشاگر قرار بگیرد. کارکردن 
بــرای من با آقای نعمت الله جذاب بود و 
ایشان حواسشان به بازی ها است و دقت 

ویــژه ای به بازیگران دارد. در طول کار با 
من خیلی مهربان ،محترمانه برخورد می 
کردند و این کار را  با همه دشواری ها به 
خاطر شیرینی حضورشان تحمل کردم.  
امیــدوارم در اولین تجربــه کارگردانی 
شان و در  راهی که انتخاب کردند موفق 
باشند و در ســریال های بعدی موفق تر 

عمل کنند.

گروه سینما و تلویزیون -پس از 
 Love on the« موفقیتی که ســریال
Spectrum « در شــبکه نتفلیکــس 
به دســت آورد و باعث توجه بیشــتر به 
بیماران اوتیسمی شد، برخی از بازیگران 
از راز ابتــلای خود در کودکی به بیماری 

اوتیسم پرده برداشتند.
مجلــه »Best Life« پــس از 
نمایش این ســریال، داستان تعدادی از 
بازیگرانی را که دربــاره ابتلای خود به 
بیماری اوتیســم و تاثیر آن بر زندگی  و 
مسیر هنری شان صحبت کرده اند منتشر 

کرده است.
در این گزارش آمده است: مسائل 
بســیاری درباره این بیماری وجود دارد 
که ما نمی دانیم. ایــن بیماری مربوط به 
رشــد مغز است و بر ارتباطات اجتماعی 
بیمــاران تاثیــر گذاشــته و باعث بروز 
مشــکلاتی در این زمینه می شود. به کار 
بردن اصــلاح طیف برای این بیماران به 
ســبب علائم زیاد این بیماری است که 
در اشــخاص مختلف متفاوت است و با 

درجات متفاوتی بروز پیدا می کند
طبــق تحقیقــات از میــان هر ۵۴ 
کودک یک نفر به اوتیسم دچار می شود.

در ادامــه اســامی هنرمندانــی را 
مشــاهده می کنیــد که بنا بــر گزارش 
الجزیره به مبتلا بودن به اوتیسم اعتراف 

کرده اند:
آنتونی هاپکینز

ایــن بازیگر و کارگردان مشــهور 
بریتانیایی تا ۷۰ ســالگی بیماری اوتیسم 

خود را از همه پنهان کرده بود.
هاپکینــز به دیلی میــل گفته این 
بیماری باعث شده او به گونه ای متفاوت 
بــه مردم نگاه کند و تمایلش برای ایفای 
نقش هایی که به او ســپرده می شــد به 

بهترین شکل ممکن، افزایش پیدا کند.
دن آیکرود

دن آیکرود بیشــتر به خاطر بازی 
در برنامه کمدی و معروف »پخش زنده 
شنبه شب« در آمریکا شناخته می شود. او 
از کمدین های شناخته شده آمریکایی از 

دهه هفتاد به بعد است.
او در ســال ۲۰۱۳ در مصاحبــه با 
روزنامــه »دیلی میل« اعتراف کرد که در 

کودکی به نوعی از بیماری اوتیسم دچار 
بوده است. 

او همچنین گفته است که از سندرم 
آسپرگر رنج می برد اما با آن کنار می آید. 
آیکرود گفته اســت در ابتدا متوجه این 
بیماری نبوده تا اینکه در اوایل دهه هشتاد 
همسرش متقاعدش می کند تا به پزشک 

مراجعه کند. 
ایــن بازیگر همچنین گفته یکی از 
علائمی که از آن رنج می برد وســواس 
داشــتن در کارها و تعقیب کردن ارواح 

است.
داریل هانا

داریــل هانا در فیلم هــای موفقی 
همچون »شلپ شلوپ« و »بیل را بکش« 
ایفــای نقش کرده اســت. ایــن بازیگر 
در کودکی به اوتیســم دچــار بوده اما از 
گفتن آن امتناع می کرده اســت. هانا گفته 
هیچوقت نمی خواســته در مرکز توجه 
باشد و این مسئله او را می ترسانده است. 
این هنرپیشه گفته  به دلیل ترسش 
در برنامه های گفت وگــوی تلویزیونی 
و نیــز برنامه های تبلیغاتــی فیلم هایش  

شرکت نکرده است.

کورتنی لاو
کورتنــی لاو ـ بازیگــر و خواننده 
آمریکایی ـ نیز پس از فوت شــوهرش 
اعلام کرد که در ســنین کودکی اوتیسم 
داشــته و اولین بار در ســه ســالگی به 

روانشناس مراجعه کرده است.
دان هارمون

دان هارمون یــک فیلم نامه نویس 
و بازیگر آمریکایی اســت. هارمون گفته 
فرآیند انتخــاب بازیگر برای ســریال 
  »Community« تلویزیونی موفــق
باعث شــد تا ســندرم آســپرگر در او 

تشخیص داده شود.
سوزان بویل

ســوزان بویل خواننده اسکاتلندی 
است که در سال ۲۰۰۹ و پس از شرکت 
در مسابقه استعدادیابی بریتانیا به شهرت 

رسید. 
او در ســنین بالا متوجــه بیماری 
اوتیسم خود شد اما در کودکی پزشکان 
تشــخیص داده بودند که او یک نارسایی 

ذهنی دارد.

روزهای پایانی »سلمان فارسی« در بیزانس

سریال »افرا« با مینا وحید و روزبه حصاری 
کلید خورد
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گروه ســینما و تلویزیون- انگار 
همین دیروز بود که در بحبوحه اتفاق های 
تلخ پاییز و زمســتان ســال ۱۳۹۸، چراغ 
سالن های سینما کم فروغ شد و سینماگران 
فکر چاره بودند تا با شــروع سال نو جبران 
مافــات کنند اما در ســال جدید، رونق از 
سینما چنان رخت بربست که فقط باید در 

تاریخ نوشته شود.
اگــر قرار باشــد ســینما را در ۶ ماه 
ابتدایــی ســال ۹۹ مرور کنیــم حتما باید 
به عقب تر و ماه های آخر ســال گذشــته 
برگردیم که اتفاق های مختلف سالن ها را 
هر از چندی به تعطیلی می کشاند و بعد هم 
شیوع یک ویروس ناشناخته سینماها را به 
تعطیلی کامل برد. در آن روزها اصلا تصور 
نمی شــد که این وضعیت خیلی طولانی 
باشد و حتی وقتی بعد از چهار ماه تعطیلی، 
ســینماها از ابتدای تیر به طور رســمی باز 
شدند خیلی ها بر این عقیده بودند که مردمِ 
خســته از قرنطینه با اکران فیلم های خوب 
راهی سالن ها می شــوند ولی آنچه اتفاق 
افتاد نه تنها غیرقابــل پیش بینی بود، بلکه 
وضعیتــی نگران کننده را پیش روی اهالی 

سینما قرار دارد. 
فروش ســینما در ایــن ۶ ماه 

چقدر بود؟
فروش کم و اســتقبال ناامیدکننده ی 
مــردم از فیلــم منتخب جشــنواره فجر 

)شنای پروانه( که پیش بینی می شد یکی از  
پرفروش های امسال باشد همه معادله ها را 
بر هم زد و الان دیگر کمتر کسی از امید به 
بهبود اوضاع در این ســال صحبت می کند 
و بیشــتر براین تاکید می شود که این ۶ ماه 
پایانی ســال هم بگذرد و شــاید سال بعد 

شرایط تغییر کند.
یکــی از مهم ترین دلایل این رکود از 
سوی سینمایی ها همراهی نکردن تلویزیون 
عنوان می شــود که تقریبا تعطیلی سینما را 
به مردم القا کرده و برخی از فعالان ســینما 
می گویند حتی وقتی اقوام شان می شنوند، 

سینما باز است تعجب می کنند.
در ایــن ۶ ماه آمار فروش ســینمای 
ایــران قاعدتا باید در دو بخش محاســبه 
شود؛ یکی اکران سینمایی و دیگری اکران 
آنلاین که همه گیری کرونا دلیل راه اندازی 

جدی آن در سینمای ایران شد.
در پلتفرم هــای پخــش فیلــم تــا 
بــه حــال فیلم هایی از جملــه »خروج«، 
»طــلا«، »زیرنظر«، »بهــت«، »تیغ و ترمه«، 
»مهمان خانــه ماه نــو«، »هفــت و نیم«، 
»حکایت دریا«، »لتیان«، »گیلدا«، »بنفشــه 
آفریقایی« و »کشــتارگاه« اکــران آنلاین 
شده اند و اگرچه بعضی از آن ها به تناسب 
شرایط فعلی فروش نسبتا خوبی داشته اند 
اما امکان دسترســی به تعــداد مخاطب و 
میزان فروش آن ها بجز آنچه از طریق خود 

سامانه ها اعلام می شود نیست.
اکــران آنلاین اگرچــه در روزهای 
نیمه تعطیل سینماها یک امکان ویژه برای 
فیلم های پشــت خط اکران بود، ولی به هر 
حال هنوز شــرایطی بــرای جلوگیری از 
قاچــاق فیلم هایی که به این شــکل اکران 
می شوند، ایجاد نشده است و هر فیلمی که 
روی این سامانه ها برای تماشا در دسترس 
قرار می گیرد در مدت چند ســاعت کپی 

می شود.
اما از آن ســو ســینماداران همچنان 
در تلاش هســتند تا به هر شکلی که شده 
سالن های سینما بســته نشوند و برهمین 
اساس فیلم هایی روی پرده رفته اند که البته 
هیچ کدام در ترغیب مردم به ســینمارفتن 
موفق نبوده اند بویژه آنکه تبلیغی هم برای 

فیلم ها انجام نمی شود.
در ایــن ۶ ماه آمار مخاطب و فروش 
سینمای ایران افت قابل ملاحظه ای نسبت 
به سال قبل داشته و با اکران حدود ۲۰ فیلم 
ســینمایی و مستند در سینماها، نزدیک به 
پنج میلیارد تومان فروش داشته است. این 
در حالی اســت که فقط بهار سال گذشته با 
اکران ۱۹ فیلم بیــش از ۱۱۳ میلیار تومان 

فروش در سینما ثبت شده بود.
کاهش فروش فیلم ها، سنگین شدن 
ترافیک پشت خط اکران بر تولید فیلم  هم 
تاثیر زیادی داشــته و خیلی ها در شــرایط 

فعلی حاضر نیســتند برای ساخت فیلمی 
تازه ریسک کنند.

شــورای صنفــی نمایــش و 
اتحــادی که در دوران کرونا به ثبت 

رسید
در این چند ماه بهار و تابستان اگرچه 
وضعیت ســالن های سینما و اکران بیش از 
هر چیزی مورد بحــث بود، اما اتفاق های 
دیگــری هــم در این عرصــه رخ داد که 

اشاره ای به آن ها می شود. 
یکــی از این اتفاق های پرحاشــیه 
این مدت کــه به ماجرای اکــران فیلم ها 
نیز مرتبط می شــد، شورای صنفی نمایش 
بــود که با اختلاف های پیش آمده بر ســر 
حضــور نماینــده کانــون کارگردان ها و 
تهیه کننده ها، برای اولین بار در چند ســال 
گذشــته خانه سینما را با یک موضع گیری 
تند مقابل ســازمان سینمایی و رییس قرار 
داد. در این مدت شــورای صنفی نمایش 
بنا به اظهارنظرهایی، از موضع صنفی بودن 

خارج شــد و خیلی ها آن را یک شــورای 
دولتی دانستند.

یکــی از دلایل بــروز چنین اتفاقی 
انتخاب محمدحسین فرحبخش از سوی 
رییس سازمان سینمایی )حسین انتظامی( 
به عنوان نماینده تهیه کننده ها بود که برخی 
چنیــن انتخابی را آن هم بــه دلیل معرفی 

نشــدن یک نماینده از میان تهیه کننده ها، 
نوعــی مقابله ی انتظامی بــا این صنف ها 

عنوان می کردند.
هرچند شــاید همین اتفاق بالاخره 
بهانه ای شــد تا تهیه کننده هــا با هم متحد 
شــده و یک اتحادیه تشکیل دهند. در این 
راستا انتظامی هم اختیارات ویژه ای به این 
اتحادیه داد و قرار شــد نمایندگان اتحادیه 
در شــورای پروانه ســاخت )سینمایی( و 
شــورای صنفی نمایش جایگزین اعضای 

موجود شوند.
جنجال شبکه نمایش خانگی

البته شاید بیراه نباشد اگر مناقشه بین 
وزارت ارشــاد و صدا و سیما بر سر شبکه 
نمایش خانگی را هم یکی از دلایل سرعت 
بخشــی در این اتحاد صنفی دانست، چرا 
که خیلی زود پس از اعلام چنین تشکلی، 
بیانیــه ای در اعتــراض به خواســته ها و 
پیگیری های تلویزیون برای کنترل شــبکه 
نمایش خانگی منتشــر کردند. در این چند 

ماه بسیاری از صنف های خانه سینما و نیز 
هنرمنــدان در اعتراض به طرح تعدادی از 
نماینــدگان مجلس برای اصلاح قانون در 
امور نمایش خانگی به سود صدا و سیما و 
حاشیه های پیش آمده بر سر مجوز برخی 
برنامه های تولیدی این شــبکه بیانیه داده یا 

به انتقاد پرداختند.

خانه  پرحاشــیه  انتخابــات 
سینما

بجز این ها یکی از اتفاق های مهم چند 
وقت اخیر سینما، برگزاری انتخابات خانه 
ســینما بود که با شرایط خاص کرونایی و 
بــا محدودیت برگزار شــد، اما با توجه به 
اعتــراض یکی دو صنف کــه انتخابات را 
غیرقانونی می دانستند، پروسه تایید توسط 
وزارت ارشاد نســبتا طولانی شد ولی در 
نهایت با تایید صحت انتخابات، محمدعلی 
نجفی به عنوان رییس هیات مدیره جدید 
خانه ســینما معرفی شد تا در کنار علیرضا 
نجــف زاده، روانبخش صادقــی، پژمان 
مظاهری پور، بهمن اردلان، آتیلا پســیانی، 
علی قائم مقامی، بــه عنوان اعضای هیات 
مدیــره و کامران ملکی بــه عنوان بازرس 
خانه سینما احتمالا مدیرعامل جدیدی را 

برای خانه سینما معرفی کنند.
یک مراسم و کلی شاکی در روز 

ملی سینما
نحستین چالش پیش روی این هیات 
مدیره برگزاری جشن خانه سینما در روز 
ملی ســینما بود کــه از مدت ها قبل محل 
بحث و گمانه زنــی بود ولی در آخر همه 

چیز محدود به برپایی مراسمی با محوریت 
جشــنواره جهانی فجر بــرای تجلیل از 
افتخارآفرینان بخش بین المللی ســینمای 
ایران شــد که البته همین مراســم به اندازه 

چند جشن خانه سینما حاشیه داشت.
مهم تریــن مســئله ای کــه پس از 
برگزاری این مراسم بازتاب داشت، انتقاد 
مستندســازان از بی توجهی به افتخاراتی 
بود که ســال گذشــته در عرصه بین الملل 
کسب شده بود. پس از آن صدای اعتراض 
فیلم کوتاهی ها و انیمیشینی ها نیز درآمد اما 
انتقاد آخر را فاطمه معتمدآیا مطرح کرد که 
گفت: در این مراســم پیش از همه ما باید 
از پخش کننده های بین المللی تقدیر می شد 
که هر آنچه از سینمای ایران به دنیا معرفی 

شده مدیون تلاش پخش کننده هاست.
تعطیلــی یــک جشــنواره و 

روزهای مبهم پیش رو
دیگر اتفاق مهم سینمای ایران در بهار 
امسال تعطیلی جشنواره جهانی فجر بود که 
در ابتدا قرار بود به تعویق بیفتد، اما به دلیل 
نامشخص بودن شرایط پیش آمده از شیوع 
کرونا این رویداد به سال آینده موکول شد.

با این حال چگونه برگزار شدن دیگر 

جشنواره های مهم سینمایی مثل فیلم کوتاه 
تهران، مســتند حقیقت و بخش ملی فجر 
از دغدغه های جدی مدیران و سینماگران 
اســت. در این چنــد ماه ســینماگران و 
ســالن دارها خواســتار حمایــت دولت 
بودند و سازمان سینمایی هم پیگیری ها و 
مصوبه هایی را برای اعطای وام داشت، اما با 
این وجود و به دلیل ادامه روزهای کرونایی 
و بدتر شــدن اوضاع مشــکلات معیشتی 
اهالی ســینما روز به روز بیشتر می شود و 
مشخص نیســت برای نیمه دوم سال چه 

چاره ای اندیشید شده است.
و امــا در آخرین روزهای تابســتان 
خبرهای غیر رســمی و تایید نشــده ای 
منتشــر می شود که حســین انتظامی قرار 
اســت به عنوان ســفیر به فرانسه برود و 
بزودی ســازمان سینمایی را ترک می کند، 
این خبر هنوز تایید رســمی نشده است اما  
گمانــه زنی ها بــرای جایگزین این مدیر 
سینمایی این روزها زیاد است.البته در ۶ ماه 
اول سال هنرمندانی چون خسرو سینایی، 
منوچهر طیاب، محمد علی کشاورز، بهمن 
مفید،مســعود مهرابی، ماه چهره خلیلی، 

سیروس گرجستانی و.... از دنیا رفتند .

به چشم برهم زدنی سال کرونا زده ی ۱۳۹۹ به نیمه رسید و سینمای ایران اگرچه در این چند ماه دوران
 عجیبی را پشت سر گذاشته است، اما احتمالا پاییز و زمستان پرحادثه تری را هم پیش رو خواهد داشت.

فــروش کم و اســتقبال ناامیدکننــده ی مــردم از فیلم منتخب 
جشــنواره فجر )شــنای پروانــه( که پیش بینی می شــد یکی 
از  پرفروش هــای امســال باشــد همه معادله ها را بــر هم زد و 
الان دیگــر کمتر کســی از امید بــه بهبود اوضاع در این ســال 
صحبت می کند و بیشــتر براین تاکید می شــود کــه این ۶ ماه 
پایانی ســال هم بگذرد و شــاید سال بعد شــرایط تغییر کند.
یکی از مهم ترین دلایل این رکود از ســوی ســینمایی ها همراهی 
نکــردن تلویزیون عنوان می شــود که تقریبا تعطیلی ســینما 
را به مــردم القا کرده و برخی از فعالان ســینما می گویند حتی 
وقتی اقوام شــان می شنوند، سینما باز اســت تعجب می کنند.

شش ماه کرونا زده سینما 
چگونه گذشت؟

بازیگران هالیوود کدام فیلم سینمایی را بیشتر دوست دارند؟

علیرضا خمسه بازیگرسینما و تلویزیون:

یارعلی سرد و گرم روزگار را چشیده است

گروه سینما و تلویزیون- ممکن 
اســت برای شما جالب باشد بدانید فیلم 
مورد علاقه بازیگران هالیوود کدام است.
مخاطبان سینما، فیلم ها  و همینطور 
بازیگران مــورد علاقه خود را دارند؛ اما 
ممکن اســت ندانند که خود ستاره های 
هالیوود به چه فیلم هایی علاقه مند هستند 
و دلیــل علاقه آن ها چیســت. در اینجا 
تعدادی از بازیگران مشهور هالیوودی و 
فیلم مورد علاقه آن ها را به شــما معرفی 

می کنیم:
مورگان فریمن

او سال ۲۰۱۱ در مصاحبه ای با راتن 
تومیتوز اعلام کرد، اولین فیلمی که دیده 
مورد علاقه ترین فیلم اوســت. فریمن 
گفته اســت: زمانی که ۶ سال داشت به 
تماشای فیلم کینگ کونگ محصول سال 
۱۹۳۳ رفته بــود و به همین خاطر به آن 

علاقه بسیاری دارد.
شارلیز ترون

ترون نیز می گوید بهترین فیلمی که 
 I Could Go« تا به حال دیده اســت
On Singing« نــام دارد که در ســال 
۱۹۶۳ منتشــر شــد. او گفته بود ساعت 

هفــت صبح با دقت این فیلم را تماشــا 
کرده است.

سوفی ترنر
ترنر در مصاحبه ای در سال ۲۰۱۶ 
اعلام کرد کــه فیلم »گوینده« فیلم مورد 
علاقه او در جهان اســت و گاهی هنگام 

تماشای آن فریاد می زد.
زوئی سالاندا

او نیــز مدت ها پیــش اعلام کرد 
فیلمــی که بیش از همه بــا آن ارتباط بر 
قــرار می کند، فیلم »ترمیناتور« محصول 
ســال ۱۹۸۴ اســت؛ چرا که به او کمک 

کرد بفهمد میخواهــد در آینده چه نوع 
بازیگری شود.

دان چیدل
وقتی از او در مورد فیلم مورد علاقه 
اش سوال شد، گفت که فیلم »شهر خدا« 
را دوســت دارد. او معتقد است این فیلم 
در زمینه روایت داســتان بســیار خاص 
بوده و فیلمبرداری زیبای آن و بازی های 
شگفت انگیزش باعث شده علاقه زیادی 

به آن داشته باشد.
هیث لجر

فیلم مــورد علاقه این بازیگر فقید 

»جادوگر شهر اوز« محصول سال ۱۹۳۹ 
اســت. او در این باره گفت: این فیلم را 
انتخاب کردم چرا که آن را بیش از ده بار 
در دوران کودکی تماشا کرده ام. جادوگر 
اوز تنها فیلمی بود که والدینم در کودکی 
اجازه دیدن آن را می دادند و من عاشــق 

جادوی آن شدم.
کریستوفر پلامر

ایــن بازیگــر در ســال ۲۰۱۵ در 
مصاحبه با نشــنال پســت اعلام کرد که 
 The Court« هر ســال فیلم سینمایی
Jester« را تماشــا می کند و به نظر او 

فیلم خوبی است که از بازیگران توانایی 
بهره برده است.

امیلی بلانت
بلانت چند سال قبل اعلام کرده بود 
فیلم »آرواره ها« اثر مورد علاقه اوست و 
بیش از سی بار آن را تماشا کرده است. به 
نظر او، این فیلم تعلیق های فراوانی دارد 

و از این جنبه به آن علاقه دارد.
جفری راش

این بازیگر که هر سه جایزه مطرح 
ســینما، تئاتر و تلویزیون یعنی اسکار، 
تونی و امی را دریافت کرده اســت، فیلم 

سینمایی »روشنایی شهر« ساخته چارلی 
چاپلین را به عنوان فیلم مورد علاقه خود 

انتخاب کرده است.
رابرت پتینسون

پتینسون که بتمن جدید سینماست، 
فیلم سینمایی »نام کوچک:کارمن« را که 
ســابقه بردن شیر طلایی ونیز را دارد، به 
عنوان یکــی از محبوب ترین فیلم های 

خود انتخاب کرد.
امی آدامز

امــی آدامز در ســال ۲۰۱۰ تایید 
کرد »بر باد رفته« فیلم سینمایی محبوب 

اوســت. این فیلم سینمایی امسال در پی 
اعتراضات ضد نژادپرســتی در آمریکا 

حاشیه هایی را رقم زد.
تام هنکس

او در مجمــوع بــه آثار اســتنلی 
کوبریک علاقه زیادی دارد، اما در نهایت 
فیلم سینمایی »۲۰۰۱: یک ادیسه فضایی« 
را انتخاب کرد و گفت بیش از ۴۰ بار آن 

را دیده است. 
هنکــس درباره این فیلم می گوید: 
شــما می توانید این فیلم را بار ها و بار ها 

ببینید و در معنای آن تامل کنید.
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